

Ce panneau s'inscrit dans le Circuit Est
qui commence à la Cathédrale



*This signpost is part of the East Route
which starts at the Cathedral*

LE MONUMENT PRICE

THE PRICE MONUMENT



BAnQC, SHS, P2, 00404-5

Vers 1900 Circa 1900

Inauguré par Mgr Dominique Racine le 24 juin 1882, le monument Price est le plus grand de Chicoutimi et le plus ancien du Saguenay–Lac-Saint-Jean. Le monument est destiné à rendre hommage à William Evan Price, fils de William Price, représentant de Chicoutimi et Saguenay à la Chambre des communes (1872-1874) et à l'Assemblée législative (1875-1880). Suite au décès de W. E. Price, un comité de citoyens se chargera de réunir les fonds nécessaires à l'érection du monument. À l'époque, servant de balise pour la navigation, le monument de 15 mètres de hauteur est visible sur une distance de 15 kilomètres à la ronde. La Ville de Saguenay envisageait récemment de restaurer et de déménager l'obélisque.

Source des textes : Brochure «Chicoutimi, une destinée régionale»

Inaugurated by Mgr Dominique Racine on June 24th 1882, the Price monument is the tallest in Chicoutimi and the oldest in Saguenay–Lac-Saint-Jean. The monument was erected to pay homage to William Evan Price, son of William Price, who had been the Chicoutimi and Saguenay representative at the House of Commons (1872-1874) and at the Legislative Assembly (1875-1880). Following the death of W.E. Price, a committee of citizens took care to raise the funds necessary for the erection of the monument. At the time, the 15 metres high monument was visible for 15 kilometres around. Ville de Saguenay recently considered restoring and moving the obelisk.

Text Source : "Chicoutimi, a regional destiny" Brochure

